
 

КРОПИВНИЦЬКА МІСЬКА РАДА 

 

 

П Р О Т О К О Л  № 26 

 

засідання постійної комісії з питань охорони здоров’я, освіти, 

соціальної політики, культури та спорту 

 

від 18 квітня 2023 року                                           м. Кропивницький 

Склад комісії – 6 осіб  

Присутні: 

 

Голова комісії 

Заступник голови комісії 

Секретар комісії 

 

 

Чередніченко Н.Ю. 

Ткаченко О.В. 

Артюх О.І. 

  

Члени комісії: 

 

Відсутні: 

 

Мороз О.А., Романів Л.П.  

 

Ніжнікова А.О.  

Запрошені: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Бірець Д.М. – голова депутатської фракції                                                                                                                                                                         

політичної партії «Пропозиція», 

Захарченко Є.О. – заступник голови  

ГО «Батьківська рада Кропивницького», 

Колюка О.С.  – секретар міської ради, 

Мосін О.В. – заступник міського голови з питань 

діяльності виконавчих органів ради, 

Ковальова-Алокілі О.А. – голова депутатської 

фракції ПОЛІТИЧНОЇ ПАРТІЇ «СЛУГА НАРОДУ», 

Колодяжний С.О. – заступник міського голови з 

питань діяльності виконавчих органів ради, 

Костенко Л.Д. – начальник управління освіти 

Кропивницької міської ради, 

Максимова О.О. – голова ГО «Асоціація керівників 

закладів освіти міста Кропивницький», 

Скрипниченко Л.Й. – в.о. голови ГО «Життя без 

обмежень» (автор петиції), 

Цертій О.М. – голова депутатської фракції 

політичної партії «Всеукраїнське об’єднання 

«Батьківщина», 

Шамардін О.С. – голова депутатської фракції 

Політичної партії «Рідне місто», 
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Шишко О.М. – начальник управління з питань 

запобігання і виявлення корупції  Кропивницької 

міської ради 

 

СЛУХАЛИ: 

 

 

Чередніченко Н.Ю., яка запропонувала питання до 

порядку денного засідання постійної комісії 

(продовження розгляду) 

 

ВИРІШИЛИ: Включити до порядку денного наступне питання: 

 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ 

 

Назва питання Прізвище, ініціали, 

посада доповідача 

 

Обговорення проблемних питань в освіті міста 

Кропивницького та шляхів їх усунення 

Чередніченко Н.Ю., 

голова постійної комісії 

 

Результати голосування: 

«за» – 5 (одноголосно). 

Прийнято. 

СЛУХАЛИ: 

Чередніченко Н.Ю., яка запропонувала перейти до обговорення питання 

порядку денного. Звернулась до виступаючих з проханням чітко окреслювати 

проблемні питання в галузі освіти міста та озвучувати пропозиції щодо шляхів їх 

усунення. 

 

Депутат Шамардін О.С., у зв’язку зі своєю відсутністю на попередніх 

засіданнях комісії, де розглядалось питання порядку денного, звернувся до 

заявників з проханням коротко викласти суть проблеми. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Захарченко Є.О., яка окреслила коло проблем, що зазначені у петиції  

від 02 лютого 2023 року.  

Почала з того, що протягом багатьох років батьки і громадськість 

звертаються до управління освіти з листами, скаргами на численні порушення 

щодо отримання якісної освіти дітьми з особливими освітніми потребами: 

безпідставним закриттям спеціальних класів, звільненням асистентів вчителів 

інклюзивних класів тощо. Думка громади, батьківського комітету ігнорується, 

відсутня співпраця.  

Наступною проблемою, яку зазначила доповідачка, є непрозора фінансова 

політика начальника управління освіти і небажання надати закладам освіти 
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фінансову автономію. За словами Захарченко Є.О., батьки звертались з цього 

питання до управління освіти, починаючи з 2017 року. 

Ще однією проблемою, на думку заявників, є безпідставна обрізка та 

видалення дерев на території закладів освіти без відповідних актів та документів, 

проведення оплати за виконану роботу у незаконний спосіб. 

Крім того, доповідачка звернула увагу присутніх на порушення Закону 

України «Про освіту» в частині призначення на посади керівників закладів освіти 

осіб, які не мають досвіду адміністративної роботи. Як наслідок, колективи 

закладів освіти потерпають від некомпетентності таких керівників. Конкурси на 

заміщення вакантних посад проходять непрозоро, з численними порушеннями. 

Захарченко Є.О. запропонувала депутатам винести петицію від 02 лютого 

2023 року щодо висловлення недовіри та звільнення з посади начальника 

управління освіти Кропивницької міської ради Костенко Лариси Давидівни на 

розгляд сесії Кропивницької міської ради. 

 

Скрипниченко Л.Й., яка повідомила присутнім, що в результаті відсутності 

конструктивного діалогу між батьками, громадськістю та начальником 

управління освіти, ігнорування думки громади, колективів щодо ряду реформ  

в освіті міста з’явилась петиція від 02 лютого 2023 року щодо висловлення 

недовіри та звільнення з посади начальника управління освіти Кропивницької 

міської ради Костенко Лариси Давидівни. 

 

Костенко Л.Д., яка інформувала присутніх, що з усіх порушених у петиції 

питань працює комісія, за результатами роботи якої буде надано довідку. 

Повідомила також, що рішення про затвердження мережі закладів освіти 

міста на кожен навчальний рік приймає виконавчий комітет міської ради. Класи 

відкриваються за кількістю наявних дітей. Наголосила, що наказ по управлінню 

освіти про закриття спеціальних класів не видавався. Стосовно програм, за якими 

мають навчатися учні інклюзивних класів, рекомендації надає інклюзивно-

ресурсний центр, і тільки за згодою батьків учні зараховуються до того чи іншого 

класу. Начальник управління освіти підкреслила, що рішення про оптимізацію 

мережі закладів освіти приймає виключно засновник – Кропивницька міська 

рада.  

На звинувачення щодо небажання надати закладам освіти фінансову 

автономію Костенко Л.Д. відповіла, що управління освіти навпаки сприяє цьому 

процесу, тому щорічно проводяться навчання для керівників закладів з цього 

питання. В результаті деякі заклади освіти вийшли на фінансову автономію, 

однак згодом повернулись до централізації. 

Стосовно зелених насаджень на територіях навчальних закладів начальник 

управління освіти інформувала, що видалення аварійних дерев здійснюється 

відповідно до актів. Обрізка дерев не потребує складання актів. Повідомила, що 
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завдяки благодійній діяльності волонтерів була здійснена робота щодо обрізки 

дерев, що зекономило значні кошти бюджету територіальної громади. 

 

Ковальова-Алокілі О.А., яка зазначила, що необхідно змінити підходи в 

освітянському управлінському процесі та запропонувала розвантажити 

начальника управління освіти від непрофільних питань щодо допомоги 

переселенцям, обрізки дерев, капітальних та поточних ремонтів закладів освіти, 

надавши можливість займатись суто освітніми питаннями.  

Запропонувала підсилити роботу управління освіти профільним 

заступником, розділивши напрямки діяльності, та сконцентруватись на прямих 

задачах у сфері освіти для отримання бажаного результату. 

 

Мосін О.В., який запропонував управлінню освіти спільно з фінансовим 

управлінням провести розрахунки щодо надання можливості закладам освіти 

фінансової автономії.  

 

У результаті обговорення питання Колюка О.С., Цертій О.М., Бірець Д.М. 

та Шамардін О.С. звернули увагу присутніх, що відповідно до Закону України 

«Про місцеве самоврядування в Україні» керівники відділів, управлінь та інших 

виконавчих органів ради призначаються на посаду і звільняються з посади  

згідно з розпорядженням міського голови, а не рішенням міської ради. 

Запропонували співпрацю депутатського корпусу, управління освіти та 

громадськості щодо напрацювання стратегії для отримання якісної освіти  

в місті. 

 

Ткаченко О.В., яка запропонувала рекомендувати заступнику міського 

голови з питань діяльності виконавчих органів ради Колодяжному С.О. та 

управлінню освіти Кропивницької міської ради запропонувати керівникам 

закладів освіти щорічно оприлюднювати на вебсайтах закладів освіти потреби в 

матеріально-технічному забезпеченні, необхідному для належного 

функціонування закладів. 

В обговоренні питання взяли участь члени комісії та запрошені. 
 

За результатами обговорення і враховуючи розгляд питання на 

попередніх засіданнях комісії, голова постійної комісії поставила на 

голосування наступні пропозиції: 

1. Заступнику міського голови з питань діяльності виконавчих органів ради 

Колодяжному С.О. та управлінню освіти Кропивницької міської ради до кінця 

квітня 2023 року створити робочу групу з питання переходу на фінансову 

автономію закладів освіти міста Кропивницького до 2027 року, до складу якої 

включити працівників управління освіти, фінансового управління, представників 
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депутатського корпусу (за згодою), громадських організацій. Відповідно до 

напрацювань робочої групи підготувати проєкт рішення із зазначеного питання. 

Результати голосування: 

«за» – 5 (одноголосно). 

Прийнято. 
 

2. Доручити управлінню освіти та юридичному управлінню Кропивницької 

міської ради до 15 травня 2023 року опрацювати питання щодо внесення змін до 

Положення про управління освіти в частині передачі функцій капітальних 

ремонтів закладів освіти до управління капітального будівництва Кропивницької 

міської ради, залишивши за управлінням освіти лише поточні ремонти.  

Результати голосування: 

«за» – 5 (одноголосно). 

Прийнято. 
 

3. Доручити управлінню освіти та юридичному управлінню Кропивницької 

міської ради спільно з управлінням персоналу Кропивницької міської ради  

до 15 травня 2023 року опрацювати внесення змін до Положення про конкурс на 

посаду керівника закладу загальної середньої освіти щодо призначення 

керівників закладів освіти згідно з розпорядженням міського голови за 

контрактом. 

Результати голосування: 

«за» – 5 (одноголосно). 

Прийнято. 
 

4. Постійній комісії міської ради з питань охорони здоров’я, освіти, 

соціальної політики, культури та спорту до кінця травня 2023 року опрацювати 

питання щодо доцільності призначення заступника начальника управління 

освіти Кропивницької міської ради, визначивши його напрямки роботи. 

Результати голосування: 

«за» – 5 (одноголосно). 

Прийнято. 
 

5. Рекомендувати заступнику міського голови з питань діяльності 

виконавчих органів ради Колодяжному С.О. та управлінню освіти Кропивницької 

міської ради запропонувати керівникам закладів освіти щорічно оприлюднювати 

на вебсайтах закладів освіти потреби в матеріально-технічному забезпеченні, 

необхідному для належного функціонування закладів. 

Результати голосування: 

«за» – 5 (одноголосно). 

Прийнято. 
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ПОСТІЙНА КОМІСІЯ ДІЙШЛА ВИСНОВКУ:  

1. Заступнику міського голови з питань діяльності виконавчих органів ради 

Колодяжному С.О. та управлінню освіти Кропивницької міської ради до кінця 

квітня 2023 року створити робочу групу з питання переходу на фінансову 

автономію закладів освіти міста Кропивницького до 2027 року, до складу якої 

включити працівників управління освіти, фінансового управління, представників 

депутатського корпусу (за згодою), громадських організацій. Відповідно до 

напрацювань робочої групи підготувати проєкт рішення із зазначеного питання. 

2. Доручити управлінню освіти та юридичному управлінню Кропивницької 

міської ради до 15 травня 2023 року опрацювати питання щодо внесення змін до 

Положення про управління освіти в частині передачі функцій капітальних 

ремонтів закладів освіти до управління капітального будівництва Кропивницької 

міської ради, залишивши за управлінням освіти лише поточні ремонти.  

3. Доручити управлінню освіти та юридичному управлінню Кропивницької 

міської ради спільно з управлінням персоналу Кропивницької міської ради  

до 15 травня 2023 року опрацювати внесення змін до Положення про конкурс на 

посаду керівника закладу загальної середньої освіти щодо призначення 

керівників закладів освіти згідно з розпорядженням міського голови за 

контрактом. 

4. Постійній комісії міської ради з питань охорони здоров’я, освіти, 

соціальної політики, культури та спорту до кінця травня 2023 року опрацювати 

питання щодо доцільності призначення заступника начальника управління 

освіти Кропивницької міської ради, визначивши його напрямки роботи. 

5. Рекомендувати заступнику міського голови з питань діяльності 

виконавчих органів ради Колодяжному С.О. та управлінню освіти Кропивницької 

міської ради запропонувати керівникам закладів освіти щорічно оприлюднювати 

на вебсайтах закладів освіти потреби в матеріально-технічному забезпеченні, 

необхідному для належного функціонування закладів. 

 

 

 

Голова комісії     Наталя ЧЕРЕДНІЧЕНКО 

 

Секретар комісії     Олександр АРТЮХ 


